

نزع السلاح لإنقاذ الأرواح

الخميس، 10 آذار/مارس 2022

ملخص

يشارك الاتحاد البرلماني الدولي، والمنتدى البرلماني المعني بالأسلحة الصغيرة والأسلحة الخفيفة، وشبكة "برلمانيون من أجل عدم انتشار الأسلحة النووية ونزع السلاح"، ومركز جنيف للسياسة الأمنية، والمجلس العالمي للمستقبل في تنظيم ندوة عبر الإنترنت حول العمل البرلماني لكبح تدفقات الأسلحة الصغيرة والأسلحة الخفيفة غير الخاضعة للرقابة.

وتقع أكثر من 223 000 إصابة سنوياً جرّاء الأسلحة الصغيرة والأسلحة الخفيفة، بحيث يموت ثلاثة أرباع منهم في سياقات خارج النزاع. بالإضافة إلى ذلك، يؤدي انتشار الأسلحة الصغيرة والأسلحة الخفيفة غير الخاضعة للرقابة إلى زيادة انعدام الأمن في المناطق المتأثرة، كما أن له تأثيراً متزايداً على كل قطاع من قطاعات المجتمع - بما في ذلك تكاليف العنف الاقتصادية المترتبة على المجتمع التي تقدر بـ14 تريليون دولار سنوياً (مكتب الأمم المتحدة لشؤون نزع السلاح، 2020؛ معهد الاقتصاد والسلام، 2021).

وفي ضوء التحديات المعاصرة مثل جائحة كوفيد-19، وزيادة الموازنات العسكرية إلى مستويات تاريخية، وتزايد التوترات في جميع أنحاء العالم - أصبح منع العنف المرتبط بالأسلحة الصغيرة والأسلحة الخفيفة والحد منه أكثر أهمية من أي وقت مضى. يتحمل البرلمانيون مسؤولية أساسية تجاه أمن ناخبهم، ويرد عدد كبير من الممارسات الجيدة والسياسات والمعاهدات التي يمكن أن يستخدمها البرلمانيون للحد من تأثير تدفقات الأسلحة غير الخاضعة للرقابة على المجتمع. سيتم بحث نقاط العمل المختلفة هذه بعمق في هذه الندوة عبر الإنترنت.

واستناداً إلى التوصيات الواردة في [الفصل المتعلق بالأسلحة الصغيرة والأسلحة الخفيفة](#) في المنشور المشترك "ضمان مستقبلنا المشترك"، ستسلط هذه الندوة عبر الإنترنت الضوء بشكل أكبر على الدور والفرص والتحديات التي يواجهها البرلمانيون في مكافحة انتشار الأسلحة الصغيرة والأسلحة الخفيفة غير الخاضعة للرقابة.



وستعقد هذه الفعالية عبر الإنترنت. ستكون الجلسة 1 باللغة الإنجليزية، أما الجلسة 2 فستكون باللغات الإنجليزية، والفرنسية، والإسبانية.

رابطا التسجيل:

- 10 آذار/مارس، الجلسة 1: توقيت مناسب للمشاركين من آسيا/المحيط الهادئ: من الساعة 07:00 ولغاية الساعة 08:30 بتوقيت وسط أوروبا (باللغة الإنجليزية):
https://us02web.zoom.us/webinar/register/WN_HpCTFsblQ5mWnm3H9TzT8g
(مرفق رقم 1)

- 10 آذار/مارس، الجلسة 2: توقيت مناسب للمشاركين من إفريقيا وأوروبا وأمريكا: من الساعة 16:30 ولغاية الساعة 18:00 بتوقيت وسط أوروبا (من الساعة 10:30 ولغاية الساعة 12:00 بالتوقيت المركزي) (باللغات الإنجليزية، والفرنسية، والإسبانية):
https://us02web.zoom.us/webinar/register/WN_MiRylGOtSKSBb9tmIG9qkw
(مرفق رقم 2)





Inter-Parliamentary Union
For democracy. For everyone.



PARLIAMENTARY FORUM
ON SMALL ARMS AND LIGHT WEAPONS

World Future Council



GCSP
Geneva Centre for
Security Policy



PNND

نزع السلاح لإنقاذ الأرواح

الخميس، 10 آذار/مارس 2022

مرفق رقم 1

رابط التسجيل في الجلسة 1



التسجيل في الندوة عبر الإنترنت



الموضوع نزع السلاح لإنقاذ الأرواح: كبح تدفقات الأسلحة الصغيرة والأسلحة الخفيفة غير الخاضعة للرقابة: دور البرلمانات

الوصف الجلسة 1: توقيت مناسب للمشاركين من آسيا/المحيط الهادئ
ندوة عبر الإنترنت منظمة بالشراكة ما بين الاتحاد البرلماني الدولي، والمنتدى البرلماني المعني بالأسلحة الصغيرة والأسلحة الخفيفة، وشبكة "برلمانيون من أجل عدم انتشار الأسلحة النووية ونزع السلاح"، ومركز جنيف للسياسة الأمنية، والمجلس العالمي للمستقبل

وتعتبر هذه الفعالية البرلمانية الدولية الرابعة لمتابعة إطلاق منشور تأمين مستقبلنا المشترك، وهو دليل للإجراءات البرلمانية المتعلقة بنزع السلاح للأمن والتنمية المستدامة.

الوقت 10 آذار/مارس 2022، الساعة 07:00 بتوقيت أمستردام، وبرلين، وروما، وستوكهولم، وفيينا

*معلومات مطلوبة

الشهرة*	الاسم*
<input type="text"/>	<input type="text"/>
تأكيد البريد الإلكتروني*	البريد الإلكتروني*
<input type="text"/>	<input type="text"/>
المنظمة	البلد/المنطقة*
<input type="text"/>	<input type="text"/>
	المنصب
	<input type="text"/>



يرجى تحديد ما إذا كنت: *

- برلمانياً
- مساعداً أو موظفاً برلمانياً
- ممثلاً لمنظمة برلمانية
- مسؤولاً في الحكومة أو في الأمم المتحدة
- أكاديمياً/خبيراً
- ممثلاً/عضواً في المجتمع المدني

الجنس:

- امرأة
- رجل
- غير ثنائي الجنس
- أفضل عدم القول

الأسئلة والتعليقات

ستتم مشاركة المعلومات التي تقدموها عند التسجيل مع صاحب الحساب، والمضيف، ويمكن استخدامها ومشاركتها وفقاً لشروط وسياسة الخصوصية.

تسجيل





Inter-Parliamentary Union
For democracy. For everyone.



PARLIAMENTARY FORUM
ON SMALL ARMS AND LIGHT WEAPONS

World Future Council



GCSP
Geneva Centre for
Security Policy



نزع السلاح لإنقاذ الأرواح

الخميس، 10 آذار/مارس 2022

مرفق رقم 2

رابط التسجيل في الجلسة 2



التسجيل في الندوة عبر الإنترنت



الموضوع نزع السلاح لإنقاذ الأرواح: كبح تدفقات الأسلحة الصغيرة والأسلحة الخفيفة غير الخاضعة للرقابة: دور البرلمانات

الوصف الجلسة 2: توقيت مناسب للمشاركين من توقيت مناسب للمشاركين من الأمريكيتين، وأوروبا، وإفريقيا، والشرق الأوسط

ندوة عبر الإنترنت منظمة بالشراكة ما بين الاتحاد البرلماني الدولي، والمنتدى البرلماني المعني بالأسلحة الصغيرة والأسلحة الخفيفة، وشبكة "برلمانيون من أجل عدم انتشار الأسلحة النووية ونزع السلاح"، ومركز جنيف للسياسة الأمنية، والمجلس العالمي للمستقبل.

وتعتبر هذه الفعالية البرلمانية الدولية الرابعة لمتابعة إطلاق منشور تأمين مستقبلنا المشترك، وهو دليل للإجراءات البرلمانية المتعلقة بنزع السلاح للأمن والتنمية المستدامة.

وستتوفر الترجمة الفورية في هذه الجلسة باللغات الإنجليزية/الفرنسية/الإسبانية.

الوقت 10 آذار/مارس 2022، الساعة 16:30 بتوقيت أمستردام، وبرلين، وروما، وستوكهولم، وفيينا

*معلومات مطلوبة

الشهرة*	الاسم*
<input type="text"/>	<input type="text"/>
تأكيد البريد الإلكتروني*	البريد الإلكتروني*
<input type="text"/>	<input type="text"/>
المنظمة	البلد/المنطقة*
<input type="text"/>	<input type="text"/>
	المنصب
	<input type="text"/>



يرجى تحديد ما إذا كنت: *

- برلمانياً
- مساعداً أو موظفاً برلمانياً
- ممثلاً لمنظمة برلمانية
- مسؤولاً في الحكومة أو في الأمم المتحدة
- أكاديمياً/خبيراً
- ممثلاً/عضواً في المجتمع المدني

اللغة المفضلة*

- الإنجليزية
- الفرنسية
- الإسبانية

الجنس:

- امرأة
- رجل
- غير ثنائي الجنس
- أفضل عدم القول

الأسئلة والتعليقات

ستتم مشاركة المعلومات التي تقدموها عند التسجيل مع صاحب الحساب، والمضيف، ويمكن استخدامها ومشاركتها وفقاً لشروط وسياسة الخصوصية.

تسجيل



Disarmament that saves lives

Thursday, 10 March 2022

Summary

The Inter-Parliamentary Union, the Parliamentary Forum on Small Arms and Light Weapons (PFSALW), Parliamentarians for Nuclear Non-proliferation and Disarmament (PNND), the Geneva Centre for Security Policy (GCSP), and the World Future Council (WFC) are co-organizing a webinar on parliamentary action to curb uncontrolled flows of Small Arms and Light Weapons (SALW).

Small Arms and Light Weapons cause over 223,000 casualties yearly, three quarters of whom die in a non-conflict setting. In addition, uncontrolled SALW proliferation increases insecurity in impacted regions and has a rippling effect on every sector of society - including an estimated economic cost of violence in society of \$14 trillion per year (UNODA, 2020; IEP, 2021).

In light of the contemporary challenges like the COVID-19 pandemic, military budgets increasing to historical heights, and growing tensions around the world - preventing and reducing SALW-related violence is more important than ever. Parliamentarians have a core responsibility towards their constituents' security, there is a plethora of good practices, policies, and treaties that can be used by parliamentarians to reduce the impact that uncontrolled arms flows have on society. These different points of action will be explored in depth in this webinar.

Leaning on recommendations from the [small arms and light weapons chapter](#) of the joint publication "[Assuring our Common Future](#)", this webinar will further highlight the role, opportunities and challenges that parliamentarians have to combat the uncontrolled proliferation of SALW.

The event will take place online. While session 1 will be in English only, session 2 will be English, French, and Spanish.

The registration links are:

10 March, Session 1: Timed for Asia/Pacific 7:00 - 8:30 CET (English):

https://us02web.zoom.us/webinar/register/WN_HpCTFsblQ5mWnm3H9TzT8g

10 March, Session 2: Timed for Africa, Europe and America: 16.30 - 18:00 CET (10:30 – 12:00am CST) (English, French, and Spanish):

https://us02web.zoom.us/webinar/register/WN_MiRyIGOtSKSBb9tmlG9qkw

Webinar Registration



Topic Disarmament that saves lives: Curbing uncontrolled flows of Small Arms and Light Weapons: the role of parliaments

Description Session 1: Timed for Asia/Pacific

Webinar co-organized by the Inter-Parliamentary Union, the Parliamentary Forum on Small Arms and Light Weapons (PFSALW), Parliamentarians for Nuclear Non-proliferation and Disarmament (PNND), Geneva Centre for Security Policy and World Future Council.

The fourth international parliamentary event in follow-up to the publication of Assuring our Common Future, a parliamentary guide to disarmament for security and sustainable development.

Time Mar 10, 2022 07:00 AM in [Amsterdam](#), [Berlin](#), [Rome](#), [Stockholm](#), [Vienna](#)

* Required information

First Name *

Last Name *

Email Address *

Confirm Email Address *

Country/Region *

Organization

Job Title

Please indicate whether you are a: *

- Parliamentarian
- Parliamentary assistant/staff
- Representative of a parliamentary organization
- Government or UN official
- Academic/expert
- Civil society representative/member

Your gender

- Female
- Male
- Non-binary
- Rather not say

Questions & Comments

Information you provide when registering will be shared with the [account owner](#) and host and can be used and shared by them in accordance with their Terms and Privacy Policy.

Register

Webinar Registration



Topic Disarmament that saves lives: Curbing uncontrolled flows of Small Arms and Light Weapons: the role of parliaments

Description Session 2: Timed for the Americas, Europe, Africa and the Middle East

Webinar co-organized by the Inter-Parliamentary Union, the Parliamentary Forum on Small Arms and Light Weapons (PFSALW), Parliamentarians for Nuclear Non-proliferation and Disarmament (PNND), Geneva Centre for Security Policy and World Future Council.

The fourth international parliamentary event in follow-up to the publication of Assuring our Common Future, a parliamentary guide to disarmament for security and sustainable development.

This session will be simultaneously interpreted English/French/Spanish.

Time Mar 10, 2022 04:30 PM in [Amsterdam](#), [Berlin](#), [Rome](#), [Stockholm](#), [Vienna](#)

* Required information

First Name *

Last Name *

Email Address *

Confirm Email Address *

Country/Region *

Organization

Job Title

Please indicate whether you are a: *

- Parliamentarian
- Parliamentary assistant/staff
- Representative of a parliamentary organization
- Government or UN official
- Academic/expert
- Civil society representative/member

Preferred language *

- English
- French
- Spanish

Your Gender

- Female
- Male
- Non-binary
- Rather not say

Questions & Comments

Information you provide when registering will be shared with the [account owner](#) and host and can be used and shared by them in accordance with their [Terms and Privacy Policy](#).

Register